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Strasbourg, 7 March 2025 
Ref:  JJ9743C 
 Tr./167-75 
 

NOTIFICATION OF DECLARATION OF TERRITORIAL APPLICATION 
 
 
State:   United Kingdom. 
 
 
Instrument:  Additional Protocol to the Convention on the Transfer of 

Sentenced Persons, opened for signature, in Strasbourg, on 
18 December 1997 (ETS No. 167). 

 
Date of entry into force 
of the instrument: 1 June 2000. 
 
 
Date of entry into force 
In respect of the 
United Kingdom:  1 November 2009. 
 
 
Reservations: ETS No. 167 Res./Decl. United Kingdom. 
Declarations:   (See Annex) 
 
 
Date of entry into force 
on behalf of the Sovereign 
Base Areas of 
Akrotiri and Dhekelia 
in Cyprus: 1 June 2025. 
 
 
 
Notification made in accordance with Article 9 of the Protocol. 

 

Copy to all member States + Australia, Bahamas, Bolivia, Brazil, Canada, Chile, Costa 

Rica, Ecuador, Ghana, Holy See, Honduras, India, Israel, 

Japan, Kuwait, Kyrgyzstan, Mauritius, Mexico, Mongolia, 

Panama, Philippines, Republic of Korea, Russian Federation, 

Tonga, Trinidad and Tobago, United States of America, 

Venezuela. 
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 ETS/STE No. 167 
 

ADDITIONAL PROTOCOL TO THE CONVENTION 
ON THE TRANSFER OF SENTENCED PERSONS 

 
opened for signature, in Strasbourg, on 18 December 1997 

 
PROTOCOLE ADDITIONNEL A LA CONVENTION 

SUR LE TRANSFEREMENT DES PERSONNES CONDAMNEES 
 

ouvert à la signature, à Strasbourg, le 18 décembre 1997 
 

______________ 
 

Reservations and Declarations 
Réserves et Déclarations 

 
UNITED KINGDOM 

 
Declaration contained in a letter from the Secretary of State for Foreign, Commonwealth 

and Development Affairs of the United Kingdom, date 20 February 2025, 
registered at the Secretariat General on 28 February 2025 – Or. Engl. 

 
The Government of the United Kingdom extends the application of the Additional Protocol to the 
Convention on the Transfer of Sentenced Persons (ETS No. 167), with the declaration which currently 
applies for the United Kingdom in accordance with Article 5 of the Protocol amending the Additional 
Protocol to the Convention on the Transfer of Sentenced Persons (CETS No. 222), to the territory of the 
Sovereign Base Areas of Akrotiri and Dhekelia in Cyprus, for whose international relations the United 
Kingdom is responsible. 
 
----- 
Note by the Secretariat: The declaration made by the United Kingdom at the time of ratification of the 
Amending Protocol CETS No. 222, on 2 August 2023, reads as follows: 
“In accordance with Article 5 of the Protocol, the Government of the United Kingdom of Great Britain and 
Northern Ireland declares that it will apply the provisions of the Protocol on a provisional basis pending 
the entry into force of the Protocol.”. 
 

ROYAUME-UNI 
 
Déclaration consignée dans une lettre du Secrétaire d'État aux Affaires étrangères, du 

Commonwealth et du Développement du Royaume-Uni, datée du 20 février 
2025, enregistrée au Secrétariat général le 28 février 2025 – Or. angl. 

 
Le Gouvernement du Royaume-Uni étend l'application du Protocole additionnel à la Convention sur le 
transfèrement des personnes condamnées (STE n° 167), avec la déclaration qui s'applique actuellement 
pour le Royaume-Uni conformément à l'article 5 du Protocole portant amendement au Protocole 
additionnel à la Convention sur le transfèrement des personnes condamnées (STCE n° 222), au territoire 
des Bases militaires souveraines de Akrotiri et Dhekelia dans l'Ile de Chypre, dont le Royaume-Uni 
assure la responsabilité des relations internationales. 
 
----- 
Note du Secrétariat : La déclaration faite par le Royaume-Uni lors de la ratification du Protocole 
d'amendement STCE n° 222, le 2 août 2023, se lit comme suit : 
« Conformément à l’article 5 du Protocole, le Gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et 
d’Irlande du Nord déclare qu’il appliquera les dispositions du Protocole à titre provisoire jusqu’à l’entrée 
en vigueur du Protocole. » 
 
 


